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Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 
 
 

Formannskapet - 099/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/456 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

100/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Godkjenning av møtebok 
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 17.09.2019 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 
 
 

Formannskapet - 100/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/456 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

101/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Referatsaker 
 
 

Underliggjande saker: 
101/19.1. 19/4200-1 Høring - utkast til forskrift for tilskudd til kvensk språk og kvensk/norskfinsk 
kultur 
 
 
101/19.2. 19/4653-2 Høyring av forskrift om prosjektstøtte til nasjonale minoritetar 
 
 
101/19.3. Høring - forslag til endring i forskrift om tilskudd til private barnehager 
 
 
101/19.4. Høring - Nasjonal ramme for vindkraft på land 
 
 
101/19.5. Høring av forskrifter til havne- og farvannsloven (2019) som skal settes i kraft samtidig med 
loven den 1. januar 2020 
 
 
101/19.6. Høyring - forslag til endringar i forskrift om studieforbund og nettskular 
 
 
101/19.7. Invitasjon til å gi innspill - Utkast Normen versjon 6.0 
 
 
101/19.8. Modernisering av Telenors infrastruktur 
 
 
101/19.9. Referat frå møte i samarbeidsutvalet barnehagen 24.09.19 
 
 
101/19.10. Årsplan barnehage 2019/2020 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 



 
 

 
 

Formannskapet - 101/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/456 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

102/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Delegerte saker 
 
 

Underliggjande saker: 
048/19. Svar på søknad om einskildhøve skjenkeløyve 
Vesttun bygdelag får einskildhøve skjenkeløyvet i Vesttun den 21.09.2019 frå kl.20.00 i samsvar med 
vilkåra som står i saksutgreiinga.  

 
049/19. Svar på søknad om einskildhøve skjenkeløvyet 
Land & Strand utleie AS får einskildhøve skjenkeløvyet i Puben i Fabrikk nr.8 den 05.10.2019 frå 
kl.20.00 i samsvar med vilkåra som står i saksutgreiinga.  

 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering. 
 
 

Formannskapet - 102/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

19/456 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

103/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Delegerte saker teknikk og miljø 
 
 

Underliggjande saker: 
025/19. Løyve til deling av gnr. 168, bnr. 2. 
I medhald av delegeringsreglement for Fedje kommune, sist revidert i k-sak 082/16, og plan- og 
bygningslova § 20-1  punkt m, § 21-4 og § 26-1 gjer teknisk sjef følgjande vedtak : 

 

Fedje kommune får løyve til å frådela ein parsell frå gnr. 168, bnr. 2 i samsvar med delingsplan datert 
22/8-19. Frådelt areal er på 5700 m2 og er tilleggsareal til gnr. 168, bnr. 262 og bnr. 263. 

 

Då frådelt areal skal vera tilleggsareal til bnr. 168, bnr. 262 og bnr. 263, vil Fedje kommune krevja 
samanslåing av frådelt areal og bnr. 262 og bnr. 263, når frådelt parsell har fått same eigar som bnr. 
262 og bnr. 263. 

Lovheimel : § 21-4, 6. ledd, i plan- og bygningslova. 

 

Løyvet gjeld i 3 år. Oppmålingsforretning må rekvirerast før løyvet går ut. 

 

 
026/19. Løyve til å legge ut flytebrygge. 
I medhald av delegeringsreglement for Fedje kommune, sist revidert i k-sak 082/16 og § 20-4 og § 21-
4 i plan- og bygningslova, gjer teknisk sjef følgjande vedtak : 

 

Jorunn Nygård får løyve til å legga ut flytebrygga på 2,3 x 5,1 m, og å bygga landfeste og gangbru frå 
land i samsvar med plan kommunen sende til naboane 7/8-19. Løyvet gjeld på gnr. 168, bnr. 16. 

 



 
 

Vilkår for løyvet :  

Kommunen skal ha skriftleg melding når tiltaket er gjennomført. Lovheimel : § 21-10 i pbl. 

 

 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering. 
 
 

Formannskapet - 103/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-515 
 

19/378 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

104/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Godkjenning av lokale forhandlingar 2019 for kap 3 og 5 
 
 

Saksutgreiing: 
Oppsummering: Rådmannen har forhandla fram ei løysing for lokale forhandlingar 2019 i kap. 3 og 5 
innafor den ramma som formannskapet gav i sak 097/19. Formannskapet kan difor godkjenne 
forhandlingsresultatet. 

Bakgrunn 
 
Hovudtariffavtalen kap. 3 og 5 seier at kommunen skal halde lokale forhandlingar med dei lokale 
arbeidstakarorganisasjonane for dei tilsette som kjem inn under kap.3 og 5 kvart år. I tråd med 
delegeringsreglementet ligg lokale lønnsforhandlingar til rådmannen. I år har rådmann og 
personalsjef forhandla for arbeidsgjevar.  
 
Kap. 3 og kap.5 omfattar leiarane og enkelte andre administrative stillingar: 
Kapittel 3: Rådmann, plan- og utbyggingssjef, pleie og omsorgsleiar, styrar barnehage, rektor, 
økonomisjef, personalsjef/leiar fellestenester, helse og omsorgssjef 
Kapittel 5:Bibliotekssjef, kommuneoverlege, kommunikasjonsrådgjevar, konsulent personal og arkiv, 
rådgjevar administrasjon 

Rådmannen forhandlar direkte med formannskapet. Rådmann, rektor og helse- og omsorgssjef 
hadde ikkje tiltredd stillinga pr 01.05.19, og var difor ikkje omfatta av forhandlingane i år. 

Stillingane i kap. 3 og 5  får berre lønnstillegg fastsett i lokale forhandlingar, i motsetning til dei 
tilsette i kap.4 som får tillegg etter sentrale avtalar. Det var ingen ordinære lokale forhandlingar for 
kap. 4 i år. 

Formannskapet gav også ei ramme for særskilte krav om forhandlingar i kap. 4. Her er 
forhandlingane enno ikkje ferdige. 

Vurdering 
Den økonomiske ramma frå formannskapet var å samla sett halde seg innafor same lønnsutvikling 
som i kap. 4. Det er alltid ein diskusjon kor stort overheng og glidning ein skal berekne for kap. 3 og 5. 
I kap. 4 var dette anslått til 0,6%, men TBSK (partane sitt berekningsutval) rekna overheng/glidning ut 
til å vere 1,1% i snitt i kap. 3 og 5. Med utgangspunkt i desse siste tala, var det naudsynt å lande på 
ca. 3,2% pr 01.05.19 for å ha same lønnsutvikling i kap. 3 og 5, som dei som har sentrale 
forhandlingar. 
 



 
 

Forhandlingane er no over, og det vart semje med alle partar. For kap. 3 og kap. 5 er samla utgiftene 
slik: 

Generell lønnsutvikling i kap. 4 inkl. overheng og glidning:           3,20% 
Brukt i lokale forhandlingar kap. 3 og 5 2019                              189 951 kr 
Gjennomsnittleg auke i lønn pr 01.05.19 i kap. 3 og 5 samla          3,26% 

Konklusjon 
Forhandlingsresultatet er innafor ramma frå formannskapet og samla sett i tråd med lønnsauken i 
resten av kommunen (kap. 4 etter HTA). Formannskapet kan difor godkjenne forhandlingsresultatet. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet godkjenner dei lokale forhandlingane 2019 for kap 3 og 5. 

 
 

Formannskapet - 104/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Formannskapet godkjenner dei lokale forhandlingane 2019 for kap 3 og 5. 

Samrøystes vedteke. 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Gjermund Hagesæter FE-026, FA-X43 
 

19/460 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

105/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Ny samanseting av forliksråd for Austrheim og Fedje kommunar 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Namnsmannen, Lensmannen i Nordhordland, har gjeve melding om at frå 2020 vil tidlegare Radøy 
kommune gå inn i Alver forliksråd. Austrheim og Fedje må derfor danne nytt felles forliksråd.  
Forliksrådet har hatt 3 medlemmer med vara. Samansetjinga er bestemt i tvistelova.  

Saka har vore drøfta med rådmannen i Austrheim kommune.  

På bakgrunn av desse drøftingane vert det foreslått fylgjande: 
· Austrheim får 2 medlemmer og 2. og 3. vara. 
· Fedje får 1 medlem og 1. vara.  
· Austrheim som største kommune får leiaren i forliksrådet 

 
Det er kommunestyra som oppnemner medlemmer og leiar i forliksrådet. Vala skal rapporterast inn 
til fylkesmannen som gjer den endelege oppnemninga.  

Saka må avgjerast raskt slik at valnemndene kan få i oppgåve å finna medlemmer. Rundskrivet frå 
Justis- og beredskapsdepartementet understrekar at ein og bør tenkje på kontinuitet i oppnemninga.  

 

Vurdering 
Når Radøy kommune no går inn i Alver er det naturleg at Austrheim og Fedje kommunar dannar nytt 
forliksråd saman. Forslaget som ein har drøfta seg fram til gir ein nokonlunde grei fordeling mellom 
kommunane basert på storleik.  

Folkehelse: Ikkje relevant. 
Miljø: Ikkje relevant.  
Økonomi: Ikkje relevant.  

Konklusjon 
Rådmannen innstiller på at Fedje kommune sluttar seg til framlegget. 

 
 
 
 
 



 
 

Forslag til vedtak: 
Austrheim og Fedje kommunar dannar frå og med 1/1-20 nytt felles forliksråd. 

Austrheim og Fedje forliksråd får 3 medlemmer og 3 varamedlemmer som vert fordelt slik: 
· Austrheim kommune får 2 medlemmer, samt 2. og 3. varamedlem. 
· Fedje kommune får 1 medlem, samt 1. varamedlem. 

Austrheim kommune får som største kommune leiaren i forliksrådet.  

 
 

Formannskapet - 105/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Austrheim og Fedje kommunar dannar frå og med 1/1-20 nytt felles forliksråd. 

Austrheim og Fedje forliksråd får 3 medlemmer og 3 varamedlemmer som vert fordelt slik: 
· Austrheim kommune får 2 medlemmer, samt 2. og 3. varamedlem. 
· Fedje kommune får 1 medlem, samt 1. varamedlem. 

Austrheim kommune får som største kommune leiaren i forliksrådet.  

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Gjermund Hagesæter FE-024, TI-&13 
 

19/166 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

106/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Høyring om fritt skuleval til vidaregåande skule 
 
 
Vedlegg: 
Høring om fritt skolevalg til videregående skole 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Utdanningsdirektoratet har sendt på høyring framlegg om å stramme inn på Fylkeskommunane sin 
rett til å organisere inntak til vidaregåande skular.  

Det er i høyringsskrivet fremja følgjande to alternative framlegg: 
Alternativ 1: Fylkeskommunane skal innføra fritt skoleval i heile fylket eller fritt skoleval innanfor 
fastsatte inntaksområder i fylket.  
Alternativ 2: Fylkeskommuneane skal innføra fritt skoleval i fylket, og kan berre fastsetje 
inntaksområder dersom det kan grunngjevast med store avstander eller trafikale forhold.  
 
I dag er det opp til fylkeskommunane sjølv å avgjera om inntak til videregåande opplæring skal 
gjennomførast ved fritt skoleval i heile fylket, innanfor fastsatte inntaksområder eller inntak etter 
nærskuleprinsippet. Ved fritt skoleval kan alle elevane søkje seg til dei vidaregåande skulane dei sjølv 
ønskjer å gå på uavhengig av kvar dei bur eller kvar skulene ligg. Det er karakterane til elevane som 
avgjer kva skule dei blir tatt opp på. For elever som er busett i fylkeskommunar som ikkje har fritt 
skoleval, er bustad avgjerande for kva videregåande skuler dei kan søkje seg til. I dag er det ni fylke 
som praktiserar fritt skolevalg i hele fylket, fem som har fritt skoleval innenfor fastsatte 
inntaksområder, og fire som har inntak etter et nærskuleprinsipp. Både Hordaland og Sogn- og 
Fjordane Fylkeskommunar har innført fritt skuleval. Framlegget til endring her vil derfor på kort sikt 
ikkje ha noko å sei men betyr at Vestland Fylkeskommune for framtida vil få redusert mogelegheit til 
å reveresere ordninga med fritt skuleval.  
Dei som er for fritt skuleval viser til at forskning syner at fritt skuleval gir ein 
positiveffektivitetsgevinst, både i form av elevprestasjonar og i form av betre produktivitet ved 
skulane. Denne effekten syner seg å vere sterkest for skuler i sentrale områder. 
Dei som er mot fritt skuleval viser til at fritt skuleval ikkje er  fritt for alle men berre for dei med gode 
karakterar og at dette vil føra til elevsortering og A- og B-skoler. I tilegg vert det vist til at fritt skuleval 
kan medføre at skular misser elevgrunnlag og inntekter slik at dei må stengje og at distriksskular er 
meir utsatt her enn sentrale skular. 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Vurdering 
Framlegga frå Utdanningsdirektoratet betyr at fylkeskommunane ikkje lenger fritt kan fastsetja 
reglane for fritt skuleval i eige fylke. Fritt skuleval kan ramme distriksskular hardare enn sentrale 
skular fordi ungdom i mange tilfelle ønskjer seg til store og sentrale skular framfor små distriksskular. 
Dersom distriksskular misser elevar til større skular vil dette også medføre tap av inntekter. I verste 
fall kan eit slikt tap av elevar og inntekter gå ut over kvalitet og i verste fall heile grunnlaget for 
skulen. For Fedje kommune er Austrheim vgs ein viktig skule som gjer at elevar frå Fedje kan bu 
heime utan at dei får alt for lang reiseveg. Det at fritt skuleval no vert føreslått som ein sentral regel 
gjer at Vestland Fylkeskommune har mindre handlingsrom til å justere inntaksreglane dersom 
utviklinga for eksempel skulle true Austrheim vgs sin eksistens. På bakgrunn av dette kan det hevdast 
at desse framlegga ikkje er positivt for Fedje kommune og heller ikkje for store delar av elevane til 
vgs som er busett i Fedje kommune.  

 
 

Folkehelse: Ikkje relevant 
Miljø: Ikkje relevant. 
Økonomi: Ikkje relevant. 

Konklusjon 
Etter rådmannen si vurdering er dette ei sak som er meir politisk enn fagleg. På bakgrunn av det legg 
rådmannen fram tre alternative framlegg. 

 

Forslag til vedtak: 
Framlegg A 
Fedje kommune meiner det er mest hensiksmessig at Fylkeskommunane framleis skal ha ansvaret for 
å fastsetja reglane for fritt skuleval eller ikkje i eige fylke. Fedje kommune ønskjer derfor å behalde 
reglane for organisering av inntak til vidaregåande skular slik dei er i dag. 
 
Framlegg B 
Fylkeskommunane skal innføra fritt skuleval i hele fylket eller fritt skuleval innanfor fastsatte 
inntaksområder i fylket. 
 
Framlegg C 
Fylkeskommunane skal innføra fritt skuleval i fylket, og kan berre fastsettja inntaksområder dersom 
det kan grunngjevast i store avstander eller trafikale forhold. 
 
 

Formannskapet - 106/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune meiner det er mest hensiktsmessig at fylkeskommunane framleis skal ha ansvaret 
for å fastsetja reglane for fritt skuleval eller ikkje i eige fylke. Fedje kommune ønskjer derfor å 
behalde reglane for organisering av inntak til vidaregåande skular slik dei er i dag. 
 
Samrøystes vedteke. 



 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE-033 
 

19/456 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

107/19 
 

Formannskapet PS 15.10.2019 

 
Eventuelt formannskapet 15.10.19 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 
 
 

Formannskapet - 107/19 
 

F - behandling: 
Kamilla B.K. Karlsen (Ap) spurte om kva informasjon ordførar har om Kystverket si moglege flytting av 
trafikksentralen. Ordførar informerte om kva som er gjort så langt og kva som er naudsynt framover.  
Kamilla B.K.Karlsen (Ap) spurte om den administrative budsjettprosessen i forhold til ergoterapeut. 
Rådmannen informerte om moglege løysingar som vert vurdert. 
Silje Gullaksen (H) spurte om det er mogleg å gjere noko med trafikksituasjonen ved gamleposten. 
Ordførar svarte at ein kan gjere noko på eigen grunn, men at det i så fall må inn i budsjettet for 2020. 
Silje Gullaksen (H) spurte om støtte til dagsturhytter. 
Hans Erik Waage (Ap) spurte om ein kan flytte budsjettmøtedagane for formannskapet i november til 
to påfølgande dagar.  
Kamilla B.K.Karlsen (Ap): 4 av 6 faste medlemmar for Arbeiderpartiet i kommunestyret kan ikkje vere 
med på folkevaldopplæringa. 
Ordførar informerte om pågåande næringssaker. 
 

F - vedtak: 
Ingen vedtak under eventuelt. 
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